
 قهرمان زندگی من
نیازی به سرپرست ندارد

برخی از فعالان حوزه زنان معتقدند که استفاده 
از عبارت »زن سرپرســت خانوار« به نوعی درحال  
بازتولید کلیشه جنسیتی، مبتنی بر لزوم وابستگی 
و تحت حمایت بودن زنان اســت. آنها معتقدند که 
عبارت مذکــور دربردارنده معنایی منفی اســت، 
معنایی که در آن نگاهی ترحم گونــه به زنان فاقد 
همســر دارد و آنها را افرادی ناتوان و نیازمند کمک 
و حمایــت می داند. این گروه از فعــالان، به منظور 
حذف کاربرد این عبارت، کمپینــی راه انداخته اند 
تحت عنوان »قهرمان زندگی من نیازی به سرپرست 
ندارد«. این درحالی اســت که برخی از زنان، خود، 
بعد از فوت همسر و طلاق به دلایل مختلف ترجیح 
می دهند که تحت حمایت پدر، برادر و یکی از مردان 
محارم خود قرار بگیرند. اگرچه در نگاه نخست این 
نیازمندی های اقتصادی اســت که زنان را وادار به 
جلب حمایت و تحت پوشش قرارگرفتن می کند، 
لکن به نظر می رسد باورهای فرهنگی نقش بسیار 
موثری در این زمینه دارند. زنان از ابتدای قرارگرفتن 
در فرآیند جامعه پذیری جنســیتی برای ورود به 
»خانه بخت« و داشتن »سایه سر« آموزش می بینند. 
به عبارتی زنان از همان ابتدا بــرای آینده ای آماده 
می شــوند که قرار اســت در آن  وارد خانه ای شوند 
که با وجود این که متعلق به خودشــان نیست اما 
خانه بخت و اقبال اســت، خانه ای که در آن به تمام 
آرزوهای بازمانده از گذشته خود دست خواهند یافت 
و سایه ای بر سرشان گسترده خواهد شد که آنها را از 
تمام ناملایمات محافظت خواهد کرد. ساخته شدن 
چنین یوتوپیایــی از دوران کودکــی، از زنان، افراد 
اجتماعی ای به شدت وابسته خلق می کند. از این رو 
به نظر می رســد پیش از هرگونــه اقدامی جهت 
حذف عبارت »سرپرست خانوار« از ادبیات موجود، 
نیازمند شکل گیری تغییراتی در باورهای فرهنگی 
موثر درجامعه پذیری جنسیتی هستیم که بر لزوم 
مســئولیت پذیری فردی و اجتماعی  هر دو جنس 

تأکید داشته باشد.

یک عضو شورای شهر تهران خواستار شد    

درخواست گزارش عملکرد از روابط 
عمومی و رسانه های شهرداری تهران

شهروند| رئیس فراکسیون اصلاح طلبان شورای 
شهر تهران خواستار بررسی عملکرد مالی و اجرایی 

روابط عمومی شهرداری تهران شد.
احمد حکیمی پور در نامــه ای خطاب به رئیس 
شورای شــهر تهران با اشــاره به نگرانی نسبت به 
سوگیری رسانه های وابسته به شــهرداری تهران 
درخواست کرد تا با بررسی عملکرد رسانه های تحت 
مدیریت شهرداری تهران مانع از خارج شدن آنها از 
مسیر انصاف و قانون شده و همچنین گزارش دقیقی 
از عملکرد مالی و اجرایی روابط عمومی شهرداری 
تهران و میزان اثربخشی آن در بهبود وضع مدیریت 

شهری به شورای شهر ارایه شود.
در این نامه آمده اســت: »بــرادر گرامی جناب 
مهندس چمران؛  ریاســت محترم شورای اسلامی 
شــهر تهران؛ احتراما به استحضار می رساند روابط 
عمومی شهرداری تهران که هزینه های آن از محل 
بودجه شهرداری تأمین می شود، در انعکاس اخبار 
مربوط به شورا و مدیریت شــهری سوگیری های 
خاصی دارد که موجب نگرانی شده است. نشریات، 
ســایت ها، کانال هــای خبــری و ســایر امکانات 
اطلاع رسانی که تحت مســئولیت روابط عمومی 
شهرداری هماهنگ می شوند، نیاز به بررسی جدی 

دارند تا از مسیر انصاف و قانون خارج نشوند.
بدین وسیله تقاضامندم دستور فرمایید گزارش 
دقیقــی از عملکرد مالی و اجرایــی روابط عمومی 
شــهرداری و میزان اثربخشــی آن در بهبود وضع 
مدیریت شــهری به اینجانب و درصــورت لزوم به 

شورای شهر ارایه شود.«

قنات های ایران و بیابان لوت چند 
قدم تا جهانی شدن

ایسنا|  چهلمین اجلاس کمیته میراث جهانی 
یونسکو از بیستم تا سی ام تیرماه در استانبول ترکیه 
برگزار می شــود و احتمالا در روزهای پنجشــنبه، 
جمعه و شنبه )24 تا 26 تیر( به بررسی پرونده های 
9 اثر طبیعی، 16 اثر فرهنگی و چهار سایت طبیعی- 
فرهنگــی می پــردازد. همچنین وضــع حفاظت 
108سایت ثبت شده در فهرست جهانی و 48 پرونده 
میراث درخطر در این چند روز مورد بررســی قرار 
می گیرند.  ایران نیز در این میان پرونده »بیابان لوت« 
را برای نخستین بار درحوزه میراث طبیعی و پرونده 
»زنجیره ای یازده قنات  ایرانــی« را درحوزه میراث 

فرهنگی روی میز یونسکو قرار می دهد. 
»محمدحسن طالبیان«، سرپرست گروه اعزامی 
از ایران درباره  اشــکالاتی که به پرونده  بیابان های 
لوت و قنات های ایران وارد شده، می گوید: به پرونده 
بیابان لوت اشکال جزیی گرفتند که طبیعی است و 
ما در این جلسات حضور پیدا می کنیم تا توضیحات 
لازم را مانند پرونده های سال های قبل ارایه کنیم، 
اما در مورد پرونده قنات ها اشکال مدنظر به عرصه 
و حریم برمی گــردد که به نظرم ارزیــاب به دلیل 
پیچیدگی موضوع، گزارش روشن و دقیقی از وضع 
عرصه و حرایم نتوانسته است به ایکوموس ارایه دهد 
و ما باید با حضور در اجلاس توضیحات لازم را ارایه 

کنیم. 

مسئولان وزارت بهداشت به ابهامات پرونده پزشکی کارگردان مرحوم ایرانی پاسخ دادند

جزییات جدید از پرونده پزشکی »کیارستمی«
  اعتراف پزشک عمومی به انتشار مطلبش در اینستاگرام: درباره علت مرگ »کیارستمی« تحقیق نکرده و تنها براساس شنیده ها نوشته بودم

شهروند|  مردم ایران و هنرمندان دیروز درحالی 
بــرای آخرین بار با عباس کیارســتمی، کارگردان 
نامدار ایــران وداع و پیکر او را برای خاکســپاری 
درمزرعه ای در لواسان بدرقه کردند که سوی دیگر 
شهر خبرها و نظرها درباره معمای مرگ او همچنان 

داغ بود. 
وزیر بهداشت و قائم مقام او به طور جداگانه درباره 
پرونده پزشکی کیارستمی و ابهام هایی که درباره 
خطای پزشکی در آن مطرح شده، صحبت کردند 

و به حاشیه های این پرونده پاسخ دادند.  
حســن قاضی زاده  هاشــمی، وزیر بهداشــت، 
روز گذشــته درحاشــیه همایش پیشــگیری از 
بیماری های غیرواگیر، درپاسخ به سوال خبرنگاران 
گفت: »در زمینه پرونده پزشکی مرحوم کیارستمی 
سازمان نظام پزشکی ورود پیدا کرده و حتما آن را 
بررســی کرده و به اطلاع عموم می رساند. درعین 
حال از خانواده آقای کیارستمی درخواست کردیم 
که در این رســیدگی با ما همراهی کند. بنابراین 
وزارت بهداشــت حضوری جدی در این رسیدگی 
خواهد داشــت، اما وظیفه ذاتــی و قانونی در این 
زمینه برعهده سازمان نظام پزشکی است.« همان 
روز، ایرج حریرچی، قائم مقام وزیر بهداشــت هم 
در مصاحبه ای به ابهاماتی که درباره پرونده عباس 

کیارستمی ایجاد شده، پاسخ داد. 
 او خطاب به افرادی که در این زمینه بدون ارایه 
مســتندات اظهارنظر می کنند، افزود: »بگذارید 
کاری که درست اســت، انجام شود. باید بگویم که 
پدر همکارمان که عمل آقای کیارســتمی را انجام 
دادند، از اســاتید جراحی هســتند و 9۳سالشان 
است و 1۵ سال است که جراحی انجام نمی دهند. 

بنابراین باید براساس واقعیت ها صحبت کنیم.«
حریرچی با بیان این که همه در انتخاب پزشک 
خود آزاد هستند، گفت: »البته این که در سیر درمان 
چه اتفاقی افتاده، قابل بحث اســت. درعین حال 
تأکید می کنم که برای ما به عنوان متولی سلامت 
کشور تمام ۷9 میلیون نفر ایرانی فارغ از رنگ، قوم، 
مذهب، ســطح درآمد و تحصیلات و غیره در زمان 

ویزیت و انجام اقدامات درمانی یکسان هستند.« 

قائم مقام وزیر بهداشــت با بیــان این که برخی 
اظهارنظرهــا کــه در زمینه فرق گذاشــتن میان 
مشــاهیر و مردم عادی درحوزه بهداشت و درمان 
است، از مبنا درست نیســت، افزود: »درعین حال 
این که ما به عنوان وزارت بهداشــت برای اشخاص 
خاص به دلیل نقش اجتماعی، فرهنگی، سیاسی 
و هنری شــان احتــرام ویژه قائلیم یــک موضوع 

جداست.«
او درباره این که گفته می شود عمل جراحی این 
کارگردان ازسوی پســر جراحی که قرار بوده، او را 
عمل کند، انجام شــده، گفت:   »خواهش می کنم 
تمام کسانی که در این زمینه اظهارنظر می کنند، 
گفته هایشان به صورت مستند باشد. اخیرا شاهد 
بودیم که یکی از همکاران پزشک عمومی ما درباره 
نحوه درمان آقای کیارستمی اظهارنظر هایی کرده 
بود که بعد از آن خودشــان اعــلام کردند که من 
براساس شنیده هایم از پزشــک و غیرپزشک این 
صحبت ها را کرده بودم کــه از این همکار به دلیل 

شجاعتی که داشتند، تشکر می کنیم.«
اشاره قائم مقام وزیر بهداشت به صحبت های امید 

ربانی فر، همان پزشک عمومی است که پیش از این با 
انتشار یک مطلب اینستاگرامی، وقوع خطای پزشکی 
در پرونده عباس کیارستمی را تأیید کرده بود، حالا 
او در گفت وگو با یکی از خبرگزاری ها به اشتباهش 
اعتراف کرد. مطلب اینســتاگرامی که هــزاران بار 
در فضای مجازی بازنشــر شــد و موج وســیعی از 
اعتراض های مردمی نسبت به وقوع خطاهای پزشکی 
را ایجاد کرد. او روز گذشته، یعنی درست همزمان با 
برگزاری مراسم تشــییع پیکر، کیارستمی، اعتراف 
کرد که تمام آنچه در مطلب اینستاگرامش نوشته، 
براساس شنیده هایی از پزشــک و غیرپزشک بوده 
است. او به ایسنا گفت:  »من اصلا آقای کیارستمی 
را در طــول عمرم ندیــده ام. پربازدیدترین مطلبی 
که در صفحه  شــخصی خودم می گذارم، 2۵ لایک 
می خورد،  اما نمی دانم چه کسی مطلب من را منتشر 
کرد که این قدر بازتاب پیدا کرد و در تمام کانال ها و 
گروه ها منتشر شد.« این پزشک عمومی حرف های 
دیگری هم زد: »درباره این موضوع تحقیق نکرده و 
تنها براساس شنیده ها نوشــته بودم. ضمن آن که 
حتی اگر این شنیده ها از طرف پزشک متخصص هم 

باشد، نامعتبر است. من پزشک عمومی هستم،  اما اگر 
متخصص هم بودم، باز هم نمی توانستم درباره روند 
درمان ایشــان نظر بدهم، چون شرح عمل و پرونده 

را ندیده  بودم.«
صحبت های مسئولان وزارت بهداشت درحالی 
اســت که پیش از این وزیر بهداشــت، سیزدهم 
فروردین مــاه در عیادت از کیارســتمی گفته بود 
که: »اگر آن شــب )به بیمارســتان( نرفته بودم، 
آقای کیارستمی وضعش تمام بود.« نقل قولی که 
ازسوی علی جنتی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
به خبرنگاران گفته شد. نقل قولی که اما و اگرهایی 
درباره وقوع خطای پزشــکی در رونــد درمان این 

کارگردان بین المللی ایجاد می کند. 
درخواست از نظام پرستاری فرانسه برای 

پیگیری پرونده کیارستمی
حالا براســاس آنچه وزارت بهداشت اعلام کرده، 
سازمان نظام پزشکی مسئول رسیدگی به پرونده 
است. روز شنبه بود که روابط عمومی این سازمان 
از برگزاری نخســتین جلسه بررســی پرونده این 
کارگردان خبر داد. جلســه ای که خــارج از نوبت 
برپا شد. در ادامه نیز، رئیس سازمان نظام پزشکی، 
در نامه ای بــه »پاتریک بوئت«، رئیس ســازمان 
نظام پزشکی فرانســه، خواســته بود تا همکاری 
دوجانبــه ای برای روشــن شــدن زوایــای فوت 
کیارستمی انجام شود. علیرضا زالی، در نامه ای به 
رئیس نظام پزشکی فرانسه نوشته است:   »اینجانب 
به عنوان رئیس سازمان نظام پزشــکی ایران، یک 
گروه کارشناســی جهت رســیدگی به پرونده و 
سوابق پزشکی آقای کیارستمی در ایران تشکیل 
داده ام. از آن جا که درگذشت ایشان در فرانسه روی 
داده است، موجب امتنان خواهد بود که همکاری 
دو جانبه برای روشن شدن بیشتر زوایای این رویداد 
اندوه بار صورت بگیرد که ازجمله می توان به آگاهی 
از نظر پزشکان فرانسوی که پرونده پزشکی ایشان 
را در فرانسه بررسی کرده اند، اشاره کرد. علاوه بر این 
موجب امتنان خواهد بود با رعایت کلیه ملاحظات 
قانونی، سازمان نظام پزشکی ایران پرونده پزشکی 

آقای کیارستمی در فرانسه را دریافت کند.«
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مشاور عالی سازمان سنجش:  

توزیع کارت کنکور آغاز شد
توزیع کارت شرکت در آزمون سراسری  سال 9۵ 
از ظهر دیروز )یکشنبه( آغاز شد و تا چهارشنبه 2۳ 
تیر ادامه دارد. حسین توکلی، مشاور عالی سازمان 
ســنجش با اعلام این خبر افزود: داوطلبان باید از 
ســاعت 12 دیروز تا ســاعت 24، چهارشنبه 2۳ با 
مراجعه به سایت ســازمان سنجش آموزش کشور 
به نشانی www.sanjesh.org  نسبت به دریافت 
کارت شــرکت در آزمون اقدام کنند. داوطلبانی که 
به غیر از گروه آزمایشــی اصلی، در یک یا دو گروه 
آزمایشی دیگر نیز ثبت نام کرده اند، باید کارت های 
جداگانه ای دریافت کننــد. وی در ادامه از برگزاری 
آزمون سراسری  ســال 9۵ در دو نوبت صبح و عصر 
پنجشــنبه 24 و جمعه 2۵ تیرماه خبر داد و افزود:  
آزمون داوطلبان گروه آزمایشی علوم ریاضی و فنی 
و علوم انسانی در صبح پنجشنبه و آزمون داوطلبان 
گروه آزمایشی هنر در عصر پنجشنبه برگزار می شود.
به گفته مشاور عالی سازمان سنجش آموزش کشور، 
آزمون داوطلبان گروه آزمایشی علوم تجربی درصبح 
جمعه و آزمون داوطلبان گروه آزمایشــی زبان های 

خارجی عصر جمعه برگزار می شود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شیراز:  

4 سرباز هنوز در آی سی یو 
بیمارستان رجایی هستند

ایسنا| هنوز چهار نفر از سربازان مصدوم حادثه 
نی ریز در بخش مراقبت های ویژه بیمارستان شهید 
رجایی بستری هستند. محمدهادی ایمانیه، رئیس 
دانشــگاه علوم پزشکی شــیراز با بیان این مطلب 
افزود: حال یکی از چهار ســرباز بســتری در بخش 
مراقبت های ویژه بیمارستان شــهید رجایی زیاد 
خوب نیست. او با بیان این که سطح هوشیاری یکی 
از چهار سرباز مصدوم بســتری در آی سی یو، چهار 
است، گفت: سطح هوشیاری سه سرباز دیگر 10 و 
بالاتر از 10 اعلام شده اســت. ایمانیه یادآور شد: دو 
سرباز دیگر هم در بخش عادی بستری هستند که 
البته حال عمومی آنان کاملا خوب بوده و در آستانه 
ترخیص قرار دارند.   دوم تیر ماه در دو حادثه واژگونی 
اتوبوس که حامل سربازان پادگان 0۵ کرمان بود، 1۳ 
سرباز و 6 خدمه فوت شدند و نزدیک به 60 مصدوم 

نیز به بیمارستان های مختلف اعزام شدند.   

جانشین فرمانده ناجا:  

طرح ساماندهی تعطیلات در دستور 
کار مجلس است

مهر| جانشین فرمانده ناجا با اعلام آخرین آمارها 
از نرخ سرقت، قتل و جرایم خشن به تشریح اقدامات 
ناجا در حوزه مبارزه با بدحجابی، مواد مخدر و کاهش 
تلفات ســوانح رانندگی پرداخت. ســردار اسکندر 
مومنی دیروز اولویت مأموریت های پلیس در  سال 
9۵ را اعلام کرده و گفته اســت که این اولویت ها در 
پنج دسته مبارزه با قاچاق کالا و ارز، سرقت، امنیت 
اخلاقی، مواد مخدر و تصادفات جاده ای قرار می گیرد.  
همچنین در کنار این پنج دسته، موضوع آموزش از 
اولویت های پلیس در  سال 9۵ است. در راستای این 
پنج مزیت، سه قرارگاه رسمی راه اندازی شده است 
که این قرارگاه ها شامل مبارزه با قاچاق کالا، سرقت 
و آموزش اســت و احتمال می رود این سه قرارگاه 
در  سال 96 نیز به فعالیت خود ادامه دهند.  به گفته 
مومنی، در سه ماهه اول امســال، آمار قتل و جرایم 
مســلحانه به ترتیب 9 درصــد و 10 درصد کاهش 
داشته است.   او در خصوص آمار کشته های جاده ای 
که از سازمان پزشکی قانونی دریافت می شود، گفت: 
 سال گذشــته با وجود تردد 18 میلیون خودرو در 
کشــور 16 هزار نفر تلفات داشتیم، این آمار در  سال 
84 و 8۵ با تــردد تنها هفت میلیون خودرو 28 هزار 
نفر بود. تلفات جاده ای به جز  ســال 90 که کاهش 
چشمگیری داشت، هر ســاله ۳ تا ۵ درصد کاهش 
می یابد که این امر حاصل آموزش، اطلاع رســانی و 
بهبود قوانین است.  سردار مومنی در بخش دیگری 
از ســخنانش گفت: مأموریت های نیروی انتظامی 
در مبارزه با بدحجابی کمرنگ نخواهد شد و نیروی 
انتظامی همواره قانون را اجرا می کند؛ البته مأموران 
مبارزه با بدحجابی آموزش دیده هستند و برای این 
امر گزینش شده اند. وی افزود: درخصوص ترافیک 
سنگین جاده های شمال کشور متأسفانه هیچ راهی 
به جــز یک طرفه کردن این محورهــا وجود ندارد؛ 
اما دولت قصد تعریض جاده هــا را دارد.  همچنین 
ساماندهی تعطیلات به دولت و مجلس پیشنهاد شده 
است.  به گفته جانشین فرمانده ناجا، جاده کندوان 
حدود 80 ســال پیش راه اندازی شــده و متأسفانه 
ظرفیت این حجم از ترافیک را ندارد.  همچنین مردم 
با توسعه زندگی شهرنشینی از هر فرصتی برای سفر 

استفاده می کنند. 

 ثبت نام آزمون قضاوت  سال ۹۵ 
آغاز شد

ثبت نام قضــات برای شــرکت در  ســال 9۵ از 
طریق ســایت ســازمان ســنجش آغاز شد. همه 
داوطلبــان ثبت نام در آزمــون تصدی منصب قضا 
با مدرک تحصیلی دانشــگاهی در صورت داشتن 
شــرایط عمومی و اختصاصی می توانند با مراجعه 
 به ســایت ســازمان ســنجش کشــور به نشانی

www.sanjesh.org نســبت به ثبت نام اقدام 
کنند.آزمون سراسری قضاوت طبق روال سال های 
گذشته دو مرحله ای )تســتی و تشریحی( است و 
مرحله نخست آزمون اســتخدامی قضات در تاریخ 
جمعه، نهم مهر امســال به صورت تســتی برگزار 
می شود؛ پذیرفته شدگان نهایی به مرحله مصاحبه 

علمی شفاهی راه می یابند.

شهروند|  از صبــح دوشنبه پیامک های تعیین 
تکلیف برای متقاضیان پرداخت قســطی جریمه 
ریالی سربازی برایشان ارســال خواهد شد و براین 
اســاس این افراد با معرفی به بانک، مراحل دریافت 

وام را طی می کنند.
جانشین رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا اعلام 
کرده اســت که  پیامک های تعییــن تکلیف برای 
متقاضیان پرداخت قسطی جریمه ریال سربازی از 

امروز )دوشنبه( ارسال خواهد شد.
ابراهیم کریمی دراین باره با اشاره به تمدید مهلت 
زمان ثبت نام برای معافیت از ســربازی با پرداخت 
جریمه ریالی گفت:   بنابر تصمیمات اتخاذشــده 
مهلت پرداخت جریمه ریالی تا 1۵ مردادماه امسال 
تمدید شــده و از این رو افرادی کــه در موعد قبلی 
موفق به ثبت نام نشده بودند، می توانند با مراجعه به 
دفاتر پلیس+10 برای این طرح ثبت نام کنند، البته 
متقاضیان توجه داشته باشند که باید تا پایان  سال 
9۵ حداقل 8 ســال غیبت مداوم از سربازی داشته 

باشند.
او  با بیــان این که بیــش از ۳0 هــزار نفر برای 
بهره مندی از جریمه سربازی ریالی ثبت نام کرده اند، 
گفت: تاکنون وضع 18 هزار نفر بررسی شده و برای 
اغلب این افــراد نیز پیامک تعییــن تکلیف صادر 
شده است، اما با توجه به این که نحوه جریمه ریالی 
سربازی به شکل اقســاطی به تازگی تعیین شده 
است، از این رو پیامک تعیین تکلیف برای این افراد 

نیز از امروز ارسال خواهد شد.
به گفته کریمی سازمان وظیفه عمومی ناجا در 
تلاش است تا در کوتاه ترین زمان ممکن نسبت به 

صدور کارت معافیت متقاضیان اقدام کند.
چندی پیش موســی کمالی، جانشــین اداره 
سرمایه های انسانی ســتاد کل نیروهای مسلح در 
گفت وگو با ایسنا درباره شــرایط پرداخت جریمه 
ریالی ســربازی به صورت اقســاطی گفتــه بود:    
متقاضیان پرداخت قســطی جریمه سربازی ابتدا 

باید به دفاتر پلیس+10 مراجعه کــرده و در آن جا 
اعلام کنند که می خواهند جریمه خود را به صورت 
اقســاطی پرداخت کنند. پس از ثبت درخواست 
این افراد، ســازمان وظیفه عمومی همچون دیگر 
متقاضیان اقدام به بررسی مدارک و مستندات این 
افراد کرده و درصورتی که واجد شرایط باشند، مبلغ 
جریمه را با توجه به سنوات غیبت، مدرک تحصیلی، 

وضع تأهل و تعداد اولاد اعلام خواهد کرد.
کمالی با بیان این که پس از تعیین میزان جریمه، 
ســازمان وظیفه عمومی متقاضیــان را به یکی از 
بانک های عامــل که درحال حاضر بانــک انصار و 
قوامین هســتند، معرفی می کند، گفــت: پس از 
مراجعه این افراد به بانک عامل برای آنان تشــکیل 
پرونده داده شــده و ضمانت های لازم از متقاضیان 
دریافت می شــود. متقاضیان ابتــدا باید حداقل 
یک سوم جریمه ریالی خود را پرداخت کنند و پس 
از آن وام بانکی با کارمزد 4 درصد به این افراد تعلق 
گرفته و مشمولان غایب موظفند طی ۳6ماه اقساط 

خود را پرداخت کنند.
او اضافــه کرد: پس از طی ایــن روند بانک عامل 
مجددا نامه ای را به ســازمان وظیفه عمومی ناجا 
ارســال کرده و براســاس آن کارت معافیت موقت 
با اعتبار ۳6ماهه برای فــرد متقاضی صادر خواهد 
شــد و پس از ۳6ماه که متقاضــی اقدام به تصفیه 
وام خود کند، بانک مجددا در نامه ای به ســازمان 
وظیفه عمومی این موضوع را اعلام کرده و نسبت به 

دایمی شدن کارت معافیت موقت اقدام خواهد شد.
او درباره افرادی کــه پس از دریافت کارت موقت 
اقدام به پرداخت اقســاط خود نکنند، گفت: درباره 
این افراد علاوه بر این که بانک تضمین ها را به اجرا 
می گذارد، موضوع به سازمان وظیفه عمومی ناجا 
نیز اطلاع داده شده و سازمان پس از چهارماه اعتبار 
کارت موقت معافیت را ساقط می کند و فرد مذکور 
نیز همچون دیگر ســربازان غایب و فراری باید به 

سربازی برود.

مهلت پرداخت جریمه ریالی تا 15 مردادماه امسال تمدید شد

ارسال پیامک  برای متقاضیان پرداخت قسطی جریمه سربازی از امروز
شــهروند| عمارت تاریخی مسعودیه تهران 
توســط صندوق احیاء و یگان حفاظت سازمان 
میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری به 
دلیل انجام تخلفات مکرر و انجام ندادن تعهدات 

از بهره بردار باز پس گرفته شد. 
مدیرعامل و رئیس هیأت مدیره صندوق احیاء 
گفت: قرارداد واگذاری عمارت مســعودیه که در 
سال89 و در زمان دولت دهم انجام شده، از ابتدا 
مخدوش و به شدت از ســوی نهادهای نظارتی 
ازجمله سازمان بازرسی کل کشور مورد اشکال 
بوده است و این مراجع نظارتی طی مکاتبات مکرر 

درخواست لغو و فسخ قرارداد را داشته اند. 
محمدرضــا پوینده افزود: متأســفانه عمارت 
مسعودیه در قراردادی به مدت ۵9  سال )از جمله 
۳ سال زمان مرمت و ۷ سال تنفس پس از مرمت( و 
با حضور تنها یک شرکت و در یک فرایند واگذاری 

پر ابهام به شرکت »عظام« واگذار شد. 
مدیرعامل و رئیس هیأت مدیره صندوق احیاء 
گفت: عمارت مسعودیه طبق قرارداد در مدت سه  
سال باید کاملا مرمت می شد و در  سال 92 مراحل 

مرمت باید به اتمام می رسید. 
پوینده افزود: در طی دو  ســال گذشــته طی 
مکاتبات مکرر، تذکرات حقوقی و فنی را به شرکت 
عظام اعلام و درخواست کردیم که با توجه به وضع 
اسفبار نگهداری عمارت مسعودیه نسبت به مرمت 
بنا براساس قرارداد اقدام کند و هرگونه بهره برداری 
صنفی ازجمله کافی شاپ، برگزاری کنسرت های 
موسیقی، تئاتر، عکاسخانه و فروش زیور آلات را 
متوقف کند که متأسفانه کمترین توجهی به این 
تذکرات و درخواست ها از سوی شرکت بهره بردار 
نشد؛ بنابراین از آنجا که کارشناسان فنی صندوق 
احیاء وضع عمارت مسعودیه را به لحاظ فنی بسیار 
نامناسب تشخیص دادند، پس از تأمین دلیل از 
سوی کارشناسان رسمی دادگستری درخصوص 
میزان مرمت و بهره برداری و به رغم میل باطنی 

نسبت به فســخ قرارداد و بازپس گیری عمارت 
مسعودیه اقدام شد. 

پوینده در تشــریح برخی موارد تخلف آشکار 
شرکت بهره بردار افزود: براســاس ماده 2 قرارداد 
مبنی بر مدت زمــان مرمت و بنــد 6 ذیل ماده 
4 مبنی بر عدم رعایت اصــول و قواعد حرفه ای و 
ابلاغیه های صندوق و همچنین بند 11 ذیل ماده 
4 مبنی بر رعایت نکردن اصول و ضوابط فنی در 
زمان بهره برداری غیرمجاز تخلفات گسترده ای در 

بهره برداری از این بنا انجام شده است. 
مدیر عامــل صندوق احیــاء در بیان جزییات 
بیشتر این تخلفات گفت: شرکت عظام در بند12 
ذیل ماده 4 مبنی بر استفاده از بنا در موارد خارج 
از کاربری های تعریف شــده و براساس ماده 1۳ 
دیرکرد در شــروع عملیات مرمت و احیاي بنای 
تاریخی واگذاری های به غیر بدون کســب اجازه 
قبلی از صندوق احیاء نیز خــارج از قرارداد اقدام 
کرده است که باید در مراجع قضائی پاسخگو باشد. 
او با بیان این که شــرکت عظام قبل از اجرا و به 
پایان رســاندن مراحل مرمت، اقدام به تخلف و 
بهره برداری کرده اســت، یادآور شــد: از آنجا که 
صندوق احیاء حفاظت و استحکام بنا را به دلیل 
بهره برداری غیراصولی در مخاطره می دید به ناچار 
برای حفاظت و مرمت این بنای تاریخی فاخر شهر 
تهران با توجه به مفاد قرارداد و تعهدات دو طرف 
نسبت به فســخ قرارداد و بازپس گیری بنا اقدام 

کرد. 
مدیرعامل و رئیــس هیأت مدیــره صندوق 
احیاء یکی از سیاســت های صنــدوق احیاء در 
واگذاری بناهــای تاریخی را حمایــت و دفاع از 
حقوق سرمایه گذاران دانســت و گفت: صندوق 
احیاء نسبت به شرکت عظام همه نوع همکاری و 
همراهی را از آغاز دولت تدبیر و امید طی سه  سال 
گذشته انجام داده که این شرکت نتوانسته است از 

حمایت های صندوق احیاء استفاده کند. 

به دلیل انجام تخلفات مکرر و انجام ندادن تعهدات

سازمان میراث فرهنگی عمارت مسعودیه را پس گرفت

سلامت

شــهروند| »۳0 درصد زنان و 1۷ درصد مردان 
ایران چاق هســتند البته وضع چاقــی و اضافه وزن 
اســتان به اســتان فرق می کند و به عنوان مثال در 
سیستان وبلوچستان چاقی و اضافه وزن بسیار کمتر 

از مازندران است.«
ایــن آماری اســت کــه درهمایــش بین المللی 
پیشگیری و کنترل بیماری های غیرواگیر اعلام شد. 
باقرلاریجانی، معاون وزیر بهداشــت در این همایش 
نه تنها از چاقی و لاغری بلکه درباره آمار امید به زندگی 
هم حرف هایی زد و از افزایش امید به زندگی برای زنان 

و مردان خبر داد؛ امید به زندگی برای مردان به ۷4 سال 
و برای زنان به ۷9 سال افزایش یافته است. به گفته او، 
این شاخص در استان های کشور متفاوت است اما لازم 
اســت که در این زمینه به نقاط جنوبی کشور توجه 
ویژه ای شــود. آمارهای دیگری که معاون آموزشی 
وزارت بهداشــت اعلام کرد، درباره تأثیر هزینه های 
درمان برشــرایط زندگی بیماران بود. بــه گفته او، 
بسیاری از بیماری های غیرواگیر افراد جامعه را به زیر 
خط فقر می برد: »1۷ میلیون نفر بر اثر سکته های قلبی 
و عروقی، 8 میلیون نفر بر اثر سرطان ها، 4 میلیون نفر 

بر اثر بیماری های ریــوی و 1.۵ میلیون نفر نیز بر اثر 
دیابت جان خود را از دست می دهند که 82 درصد از 
مرگ ومیرهای مردم بر اثر بیماری های غیرواگیر ناشی 
از این 4 بیماری است.« لاریجانی کاهش مرگ ومیر 
کودکان و نوزادان در ایران را نشــانگر شرایط بسیار 
مناسب بهداشتی عنوان کرد: بهبود وضع بهداشتی 
کشور باورکردنی نیست و روند مرگ ومیر کودکان و 
نوزادان در ایران از  سال 1990 تا 201۵ از وضع قرمز 
به وضعیتی مناسب انتقال یافته است. آنطور که معاون 
آموزشی وزیر بهداشت می گوید، وضع آمارهای ابتلا 

به دیابت درکشور نسبت به کشورهای منطقه و جهان 
بالا و نگران کننده نیست اما باید توجه داشته باشیم که 
این بیماری به سرعت درحال شیوع است و لازم است 

به کنترل و پیشگیری از آن توجهی جدی شود.
او بســیاری از عوامل خطر ابتلا بــه بیماری های 
غیرواگیر را در بین این بیماری ها مشــترک دانست 
و گفــت: وضع تغذیه در ایران مناســب نیســت اما 
خوشبختانه سازمان غذا و دارو توانسته به خوبی میزان 
اسید چرب ترانس و چربی های اشباع را کاهش دهد و 

برنامه های مشخصی برای کنترل آن دارد.

معاون آموزشی وزارت بهداشت:  

افزایش سن امید به زندگی زنان ایران به 79 سال
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